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Notulen van de vergadering gehouden 
op v r i j d a g I j u l i 1977 i n het Catshuis, 

aangevangen 's morgens om 10 uur 

Aanwezig: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Den Uyl en de mini s t e r s 
Van Agt ( p t . 1 t/m 8 ) , Boersma, Van Doorn, 
Duisenberg, De Gaay Fortman ( p t . 1 t/m 8, 
13 ged. en 14 t/m 20), G r u i j t e r s , 
Van Kemenade, Lubbers, Pronk, Van der Stee, 
Stemerdink ( p t . 1 t/m 8, 13 ged. en 14 t/m 20), 
Van der S t o e l , T r i p , Vorrink en Westerterp 
Voorts z i j n aanwezig de staatssecretarissen 
B r i n k h o r s t , Van Huiten (pt.14) en 
Van Rooijen (pt.8) 
S e c r e t a r i s : B.le Blanc (plv.) 
A d j u n c t - s e c r e t a r i s : M.V.van Ginkel 

1 a. Notulen van de vergadering van 27 mei 1977 
(nr.7970) 

Aangehouden t o t de vergadering van 
8 j u l i 1977. 

1 b. Notulen van de vergadering van 17 j u n i 1977 
(nr.7990 en 7990b) 

Aangehouden t o t de vergadering van 
8 j u l i 1977. 

2. Mededelingen 

Zie punt 19. 
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g. Wijze van verhoging van u i t k e r i n g e n ingevolge 
enkele op de Algemene Bijstandswet steunende 
rijksgroepsregelingen per 1 j u l i 1977 (Brief 
van de staatssecretarissen van Cultuur, Recreatie 
en Maatschappelijk Werk en van Sociale Zaken 
dd. 16 j u n i 1977, nr.17895, met ontwerp-besluit) 

h. Novelle inzake de w i j z i g i n g van de arbeidswet 
1919 (jongerenstatuut) betreffende het bezorgen 
van kranten ( B r i e f van de m i n i s t e r van Sociale 
Zaken dd. 20 j u n i 1977, nr.82826, met wetsontwerp) 

De punten 3g en 3h worden zonder 
discussie aanvaard. 

Buitenlands b e l e i d 

a. S t i l z w i j g e n d e goedkeuring van het f i n a n c i e e l 
p r o t o c o l EG-Turkije ( B r i e f van de s t a a t s 
s e c r e t a r i s van Buitenlandse Zaken Brink h o r s t 
dd. 10 j u n i 1977, nr.132940, met b i j l a g e n ) 

Zonder d i s c u s s i e aanvaard. 

b. Benoemingen i n de buitenlandse d i e n s t (Brieven 
van de m i n i s t e r van Buitenlandse Zaken dd. 15 en 
27 j u n i 1977, resp. nrs.108738 en 108737, met 
b i j l a g e n ) 

De raad stemt i n met de voordrachten 
t e r benoeming van A.de Waal t o t ambassadeur t e 
Kopenhagen en jhr,mr.J.L.R.Huydecoper van Nigtevecht 
t o t ambassadeur t e Lissabon. 

c. Het Europese v i s s e r i j b e l e i d en het B r i t s e 
haringvangstverbod 

M i n i s t e r Van der Stee d e e l t mede dat 
j l . maandag i n Luxemburg de EG-ministers voor 
visserijaangelegenheden over de haringvangst 
hebben beraadslaagd. Over een r e g e l i n g voor het 
vangstgebied ten westen van Schotland 
i s overeenstemming b e r e i k t en over een gebied 
ten oosten van I e r l a n d z a l op 18 j u l i a.s. 
een afspraak worden gemaakt. De haringvangst 
op de Noordzee vormde de hoofdschotel van de 
discussies. Er leek overeenstemming t e kunnen 
worden b e r e i k t over een maximale vangst van 
3500 ton voor de r e s t van 1977. De besluitvorming 
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t e r z a k e i s evenwel n i e t afgerond doordat de 
v o o r z i t t e r , de B r i t s e m i n i s t e r S i l k i n , de 
d i s c u s s i e h e e f t afgebroken. De beraadslagingen 
waren moeizaam verlopen door het standpunt dat de 
B r i t t e n innamen. Van v e e l kanten h e e f t men 
verontwaardigd gereageerd op het B r i t s e optreden. 
De B r i t t e n k o e s t e r e n z i c h e c h t e r i n de steun van 
de Europese Commissie. De vervolgens afgekondigde 
B r i t s e maatregel i n z a k e het vangstverbod op de 
Noordzee v a l t j u r i d i s c h n i e t aan t e t a s t e n . 
Daarom h e e f t s p r e k e r de Nederlandse v i s s e r s 
gewaarschuwd n i e t binnen de B r i t s e zone t e v i s s e n . 
H i j h e e f t h i e r a a n toegevoegd dat van de 
Nederlandse r e g e r i n g geen hulp mag worden 
verwacht b i j o v e r t r e d i n g van het verbod. 

M i n i s t e r Van der S t o e l z i e t i n tegen
s t e l l i n g t o t h e t c o n f l i c t i n z a k e h e t v i s s e n onder 
de I e r s e k u s t d i t keer geen m o g e l i j k h e i d een 
beroep t e doen op het Europese Hof. E r i s nu 
immers door de B r i t t e n geen maatregel afgekondigd 
met een d i s c r i m i n e r e n d a s p e c t . Wel h e e f t s p r e k e r 
i n Londen tegenover z i j n B r i t s e ambtgenoot l a t e n 
weten het B r i t s e optreden u i t e r s t b e d e n k e l i j k t e 
vinden en v o o r t s dat een hardere Nederlandse 
o p s t e l l i n g mag worden verwacht a l s b i j v . i n de 
landbouwsector t y p i s c h B r i t s e belangen aan de 
orde komen. Spreker h e e f t ook bezwaar gemaakt 
tegen de w i j z e waarop de B r i t s e v o o r z i t t e r i s 
opgetreden toen een communautaire v i s s e r i j 
r e g e l i n g n a b i j was. 

M i n i s t e r Van der Stee v i n d t het gewenst 
nog eens i n t e gaan op de w i j z e waarop binnen de 
EG b e s l u i t e n worden genomen. M i s s c h i e n moet men 
b i j bepaalde k w e s t i e s aandringen op een stemming 
volgens de communautaire r e g e l s . 

M i n i s t e r W e s terterp i s eveneens 
geïrriteerd door de w i j z e waarop de B r i t t e n van 
het v o o r z i t t e r s c h a p van de EG gebruik hebben 
gemaakt. Dat optreden h e e f t e r i n i e d e r g e v a l toe 
g e l e i d dat de F r a n s e n op v e r v o e r s g e b i e d een 
formele houding hebben ingenomen ten a a n z i e n van 
de gevolgen van de s o c i a l e v e r o r dening voor 
Groot-Brittannië. De F r a n s e n voeren d a a r b i j aan 
dat het communautaire n i v e a u bekend was op het 
moment dat Groot-Brittannië t o t de EG t o e t r a d . 
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M i n i s t e r T r i p h e e f t begrepen dat i n het 
biologenrapport wordt geadviseerd de haringvangst 
twee j a a r stop t e z e t t e n . Dat advies zorgt wel 
voor een b i j z o n d e r l i c h t op de B r i t s e b e s l i s s i n g . 
M i n i s t e r Lubbers v r a a g t of er een nieuwe b i j e e n 
komst van de m i n i s t e r s van v i s s e r i j i s afgesproken 
en zo j a voor welke datum. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t v r a a g t of het 
Nederlandse quotum ook i s opgebruikt. H i j w i j s t 
erop dat de o v e r b e v i s s i n g een reëel gevaar vormt 
en dat moet worden g e t r a c h t alsnog t o t een r e g e l i n g 
te komen. Aan de Nederlandse v i s s e r s moet men een 
waarschuwing l a t e n u i t g a a n w a a r i n d u i d e l i j k wordt 
gezegd dat de B r i t s e maatregel j u r i d i s c h n i e t 
a a n t a s t b a a r i s . 

M i n i s t e r Van der Stee d e e l t mede dat de 
v o r i g e dag het b e d r i j f s c h a p voor v i s s e r i j h e e f t 
vergaderd, w a a r b i j een vertegenwoordiger van 
s p r e k e r s departement h e e f t u i t e e n g e z e t dat een 
procedure voor het Hof geen s o e l a a s zou kunnen 
brengen. De heer P a r l e v l i e t , v o o r z i t t e r van de 
Nederlandse h a r i n g r e d e r s , h e e f t l a t e n weten dat 
zolang men van het B r i t s e b e s l u i t i n z a k e het 
v i s v e r b o d n i e t h e e f t kunnen kennisnemen, e r 
formeel voor hem geen verbod b e s t a a t . Daarop 
h e e f t s p r e k e r opnieuw gewaarschuwd dat het verbod 
j u r i d i s c h o n a a n t a s t b a a r i s en dat n a l e v i n g 
gewenst i s . Inmiddels i s de t e k s t van het B r i t s e 
verbod b i j de betrokkenen deze morgen bezorgd. I n 
de Nederlandse k r a n t e n v a l t d u i d e l i j k het 
r e g e r i n g s s t a n d p u n t waar t e nemen dat met klem 
v i s s e n binnen de B r i t s e zone wordt afgeraden en 
dat de r e g e r i n g n i e t van p l a n i s boetes t e 
vergoeden. Volgens he t b i o l o g e n r a p p o r t zou de 
h a r i n g s t a n d i n de Noordzee ten onder gaan a l s 
j a a r l i j k s 300.000 ton zou worden g e v i s t . Met een 
vangst van 150.000 ton zou een e v e n w i c h t s s i t u a t i e 
z i j n t e handhaven. Het vreemde i s dat de biologen 
daaraan toevoegen dat men e i g e n l i j k de vangst zou 
moeten s t o p z e t t e n , doch dat men voor de v i s m e e l -
i n d u s t r i e een u i t z o n d e r i n g zou moeten maken, t e 
weten het t o e s t a a n van de vangst van 20.000 a 
25.000 ton. Spreker h e e f t daartegenover steeds 
g e s t e l d dat men voor de v i s m e e l i n d u s t r i e ener
z i j d s en de d i r e c t e consumptie a n d e r z i j d s t o t een 
evenwichtige aanpak zou moeten komen. De Nederlandse 
haringvangst bedroeg het v o r i g j a a r 40.000 ton en 
z a l d i t j a a r c a . 13.000 a 14.000 ton bedragen 
w a a r b i j i s r e k e n i n g gehouden met het B r i t s e 
verbod. Op 1 j a n u a r i j l . i s de q u o t a v e r d e l i n g 
g e c o n s o l i d e e r d . Dat i s gevolgd door een v e r 
ordening i n mei waarop o n m i d d e l l i j k vangst
verboden z i j n gevolgd met de u i t z o n d e r i n g van 
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1500 ton voor Nederland met het oog op de 
t r a d i t i o n e l e vlaggetjesdag. Van oudsher vissen de 
B r i t t e n i n de eerste maanden van het jaar en de 
Nederlandse haringvissers i n de maanden j u n i t/m 
augustus. Het B r i t s e quotum van 9000 ton i s reeds 
voor 8,8 ton v e r b r u i k t . Andere landen met een
zelfde quotum hebben pas 1200 a 2000 ton v e r b r u i k t . 
De B r i t t e n hebben dus de v i s s e r i j s t o p afgekondigd 
op het moment dat het B r i t s e quotum v r i j w e l 
geheel was v e r b r u i k t . 

, • i M i n i s t e r Van der Stoel merkt op dat Vête-j _ _ r u i t menwhr _ . . . , — r - — r — = -= . _^ '~ 
- t t m . . . 6 i B r i t s e m i n i s t e r van buitenlandse aakon Qwen wol 
i*i«u* O u * * , rrexxr °°g hooft voor do k r i t i e k op hot B r i t s e optrcdcn y 

u j e i rAcntotef met name dat van m i n i s t e r S i l k i n . l Nederland moet 
S c t i c L ^ r*ï»bcUJL aan de B r i t t e n d u i d e l i j k maken dat Groot-Brittannië 

-€ot*-|t < j a w o - x l c k z i c h n i e t a l s een l o y a l e EG-partner gedraagt. Men 
<bri,tï*_ kan n i e t s l e c h t s de vruchten plukken en n i e t de 

u o < w ^ o t t ^ - o c U e x p. l a s t e n van de Gemeenschap dragen. 
M i n i s t e r Lubbers meent dat a l s er een 

klemmende behoefte aan een communautaire v i s s e r i j 
r e g e l i n g zou z i j n , de Landbouwraad eerder dan 
18 j u l i zou z i j n bijeengeroepen. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t h e e f t de indruk 
dat velen van oordeel z i j n dat de B r i t s e m i n i s t e r 
van landbouw, v i s s e r i j en voedselvoorziening 
S i l k i n misbruik h e e f t gemaakt van z i j n voor
z i t t e r s c h a p van de Landbouwraad. Z a k e l i j k gezien 
moet echter worden erkend dat de B r i t s e maatregel 
ver s t a n d i g i s met het oog op de v i s s t a n d . Mede 
daarom wordt n i e t o n m i d d e l l i j k de Landbouwraad 
bijeengeroepen. M i n i s t e r Van der Stee i s het h i e r 
i n g rote l i j n e n mee eens. H i j voegt h i e r overigens 
aan toe dat men z i c h nader moet bezinnen op de 
steun d ie aan v i s s e r s kan worden geboden zolang 
hun schepen a l s gevolg van overeengekomen vangst
beperkingen s t i l l i g g e n . Met name probeert 
Nederland samen met F r a n k r i j k de Europese Commissie 
te brengen t o t toezeggingen terzake. 

M i n i s t e r Van der Stoel v i n d t het gewenst 
dat het l i d van de Europese Commissie Gundelach 
wordt benaderd om een gemeenschappelijke aanpak 
van het v i s s e r i j b e l e i d weer op gang t e brengen. 


